
Først vil jeg opfordre dig til at stemme til valget til Hovedstyrelsen i Danmarks
Lærerforening, hvis du endnu ikke har gjort det. Jeg er selv medlem af Hovedstyrelsen, og
derfor ved jeg, hvor afgørende det er for os i KLF, at vi er en del af ledelsen i den samlede
forening. Dels har vi indflydelse på den politiske retning, der bliver udstukket for alle
medlemmer af foreningen. Dels er vi hele tiden opdateret på udviklingen, så vi bliver bedre i
stand til at agere målrettet her i København. Det er nemt og hurtigt at stemme her. Du kan
læse mere kandidaterne her. Du kan stemme frem til den 5. december.

Desværre fortsætter usikkerheden om den økonomiske situation, og der er lagt op til
yderligere besparelser på de københavnske folkeskoler fra Rådhuset. På et møde i Børne-
og Ungdomsudvalget onsdag den 15. november blev der under dagsordenspunktet
Udmøntning af budget 2024 fremlagt et såkaldt ”rettelsesblad” dateret 13. november. Af
rettelsesbladet fremgår det, at forvaltningen fra at vurdere, at budgettet for 2024 var i
balance, nu forudser en merudgift på 40 mio. kr. på grund af yderligere vækst på
specialområdet. Ifølge forvaltningen, er det derfor ”nødvendigt at reducere tilsvarende i
budgetudmeldingen til skoler og institutioner”. De nye besparelser skal lægges oven i de
0,75 pct. permanente besparelser på folkeskolerne, der allerede er besluttet i forbindelse
med budgetaftalen for 2024. Rettelsesbladet kan læses her.

Det er helt uacceptabelt, at vi på den måde igen skal opleve nye besparelser med den
begrundelse, at udgifterne til specialområdet bliver større end forventet. Denne gang kun
halvanden måned efter det samlede kommunale budget er vedtaget. Der er kun én
folkeskole, og specialområdet skal ikke konkurrere om ressourcerne med det almene
område. 

Den eneste måde at sikre bedre inklusion af elever med særlige behov er 
at investere i almenundervisningen. Det er det stik modsatte, der 
sker i København. Det er muligt, at man havde regnet med at 
liste besparelserne igennem med et ”rettelsesblad”, men 
jeg har ikke i sinde at lade det ske i stilhed. Jeg har rejst 
sagen i medierne, og jeg arbejder på at samle alle 
skolens parter i en fælles protest. I de faglige 
organisationer har vi formuleret en fælles udtalelse, 
som du kan læse her. Besparelser i den størrelse 
må ikke gennemføres, uden at nogen tager et 
politisk ansvar for det. Det sidste ord er ikke
sagt i denne sag! Læs, hvad Folkeskolen 
har skrevet om sagen her. 
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https://www.dlf.org/om-dlf/organisationen/valg-til-hovedstyrelsen-2023
https://www.folkeskolen.dk/hovedstyrelsesvalg
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/39c2e60b-27df-46d6-9553-2710d1ebda0a/16d1ea2c-bb66-4280-83d9-7c0a510d1946-bilag-14.pdf
https://klfnet.dk/nyhed/faelles-udtalelse-om-budgetkaos-i-boerne-og-ungdomsforvaltningen
https://www.folkeskolen.dk/besparelser-budget-kobenhavn-kommune/kobenhavn-1-maned-efter-budgettet-skal-skolerne-spare-23-mio-kr/4744116


Der var fuldt hus, da KLF afholdt weekendkursus for medlemmerne den 17. og 18. november
på Signaturhotel Frederiksdal under overskriften ”Skolens demokratiske tilstand”. Keld
Skovmand, der er førsteamanuensis ved Universitetet i Trondheim, og Mette Frederiksen, der er
lærer i Furesø Kommune, satte gang i en livlig debat om åndsfrihed og ligeværd og om
klasselokalet som demokratisk samtaleplads. Og så havde undervisningsminister Mattias
Tesfaye sagt ja tak til at komme forbi og dele sine tanker om demokrati som en bærende værdi
i undervisningen. Det kom der en livlig og lærerig debat ud af. En stor tak til alle som deltog, jeg
synes, vi gjorde hinanden klogere.

Mange venlige hilsner fra

Katrine Fylking
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